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Deltagere: Susanne Fredholm, Charlotte Paaske, Gunna Kjærs-

gaard, Lis Andersen, Peter Jacobsen, Naja Sakæusen, Kirsten 

Nielsen, Camilla Mogensen og Jane Schleimann 

 

Afbud: Solveig Thrane 

Efter ønske fra Plejecenterrådet startede mødet med en rundvis-

ning på Plejecenteret.  

 

Referat 
1. Godkendelse af referat 

Referat: Godkendt 

2. Nyt fra Sektionsleder 

• Sommerferie 

Sommerferien er forløbet fint. Det har i år været lidt 

svært, at få ansat alle ferieafløsere til tiden, og der er 

ikke så mange ansøgere som tidligere. Næste år forsøger 

vi at brede ferien mere ud, så der ikke er så mange faste 

medarbejdere, som er væk samtidig. 

 

• Frivillig og fællesskaber  

På Ældreområdet i Svendborg Kommune er der fokus på, 

at: ”Svendborg Kommune og det frivillige område går 

sammen om at forebygge ensomhed, og skabe initiativer 

og tilbud, der kan medvirke til livsgnist, håb og glæde for 

mennesker, der oplever ensomhed. Vi – kommunen og 

det frivillige område – har i fællesskab med borgeren og 

pårørende fokus på at imødekomme individuelle behov, 

forskellige livssituationer og ønsker.’’ 

 

Vi har den 30. september holdt personalemøde med føl-

gende fokuspunkter: 

Referat plejecenterråd på Tåsinge plejecenter  

 
Mødedato: 05.11.2024 

 

 

  

Social, Sundhed og Beskæftigelse 

Ældreområdet 

Adresse 

5700 Svendborg 

 

Mail  

Dato 05.11.2024 

 

Afdeling:  

Ref. JS 
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• Uddannelse af medarbejdere i hvordan de kan 

være opmærksomme på at tale om ensomhed, når 

de møder en borger, der har brug for hjælp. 

• Understøttelse og udbredelse af kendskabet til 

både kommunale og frivillige tilbud på Plejecentret. 

• At have et ligeværdigt samarbejde med det frivil-

lige område gennem netværksmøder og løbende 

dialog. 

 

I løbet af foråret 2024 starter netværk op for Plejecenter 

Øst og Plejecenter Vests nøglepersoner. 

 

 

• Ældre OL – 4. september 2024  

Onsdag den 4. september blev der afholdt Ældre OL i 

Stenstruphallen. Alle havde en rigtig god dag. Vi var så 

heldige at vinde både en guld- og sølvmedalje. Vi fejrede 

medaljehøsten dagen efter med kaffe og brunsviger. Tak 

til de frivillige for hjælpen og for en dejlig dag. 

 

• Nyt nødkaldssystem og brandalarmering via app på 

mobilen 

Vi har fået nyt nødkalds- og brandalarmeringssystem, 

som medarbejderne kan tilgå via en app på mobilen. Det 

er gået rigtig fint med implementeringen heraf. 

 

• Julemarked – 24. november 2024 i aktivitetscentret 

Aktivitetscentret er i fuld gang med, at få arrangeret 

årets julemarkedet der afholdes den 24. november. Invi-

tationer sendes ud til beboere, pårørende og daggæster i 

uge 46. 

 

• Julepyntning på Plejecentret og i beboernes lejlig-

heder 

I forbindelse med julemarkedet den 24. november, invite-

rer vi pårørende til at pynte Plejecentret op til jul. Pårø-

rende inviteres kl. 10.00, hvorefter der pyntes op frem til 

at vi giver frokost 12.00 i fællesstuerne. Herefter går be-

boere og pårørende til julemarked i aktivitetscentret kl. 

13.00.  

 

• Adoption af skoleklasser fra Tåsinge skolen  
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Vi har adopteret ikke mindre end 3 klasser fra Tåsinge 

Skolen. Én 7. klasse og to 4. klasser. Vi får besøg af 7. 

klasse i starten af december, og de to 4. klasser kommer 

på besøg i januar 2025. 

 

• Besøg af Børnehaven Solsikken  

Den 25. september havde vi besøg af børnehaven Solsik-

ken, der ligger ved siden af plejecentret. Børnehavebør-

nene var inviteret til ”maddag mellem børn og ældre”. 

De lavede bordkort med kartoffeltryk, og fik kartoffel-

suppe samme med beboerne og daggæsterne. 

 

• Donationer 

Af en anonym giver har vi fået 35.000 kr. til musikarran-

gementer i aktivitetscentret. Det er vi meget taknemme-

lige for. I januar 2025 har vi planlagt musikarrangement 

med Gry, som kommer og underholder med hendes Melo-

digrandprix show. 

 

Foruden ovenstående er har vi modtaget endnu en dona-

tion, som vi ligeledes er meget taknemmelige for. Denne 

donation lyder på 50.000 kr. og er fra en afdød beboers 

forældre. Donationen skal gå til musikarrangementer og 

ture ud af huset. Pengene er øremærket til aktivitetscen-

tret og Anemonen.  

 

3. Tilsyn 

 

Anmeldt dialogmøde 

Anmeldt dialogmøde blev afholdt den 01.07.2024. Gene-

relt ros til Plejecentret. 

 

4. Servicepakker på afdelingerne 

Størrelse, ydelse, service og evt. overskudsanvendelse af 

servicepakkerne på afdelingerne blev drøftet. 

Fællesudgifter: Størrelse og ydelse på servicepakken 

Servicepakkerne blev gennemgået. Afdelingernes forven-

tede underskud pr. 01.11.2024 er som følger: 

 

Afd. A: kr. 7.863,00   

Afd. B: kr. 14.710,01   

Afd. C/E: kr. 29.052,79  

Afd. D: kr. 12.687,80    
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Det aftales, at ydelsen på servicepakkerne pr. måned bi-

beholdes på afdeling A, B og D. Ydelsen på C/E nedsættes 

med kr. 100,- pr. 01.01.2025. Der kommer nye service-

pakkeaftaler ud til C/E’s beboere til underskrift. 

 

Rådet vurderer den månedlige ydelse igen på det kom-

mende Plejecenterrådsmøde. 

 

 

5. Kvalitet og udvikling af ”Det gode liv” på plejecen-

teret 

 

Kultur på Plejecentre: Seniorrådet ønsker at skabe mere 

liv/aktivitet på plejecentrene. Det kan ske ved at pleje-

centrene kan stille rum, lokaler og udearealer på pleje-

centrene til rådighed for kulturelle aktiviteter og for-

eningsaktiviteter. Aktiviteterne må gerne, men skal ikke 

nødvendigvis inddrage beboerne på plejecentrene. Ek-

sempler kunne være: Kortklub, øvelokale til musikere el-

ler kor, læsegrupper, revy/dilettant – øvested, pop up ud-

stillinger eller andet. 

På plejecentret har vi følgende: 

o Onsdag eftermiddage synger Tåsinge koret i Aktivitets-

centret. Beboerne må gerne gå ind og lytte. Hvert år til 

jul synger koret for alle beboere i fællesstuen på afdeling 

C/E. 

o Mandag formiddage i vinterhalvåret har vi i aktivitetscen-

tret besøg af dagplejebørn. 

o Vi låner vores have ud til Tåsinge Orienteringsløbeklub til 

orienteringsløb.  

o Træningscenteret udlånes i vinterhalvåret til AOF, FOF og 

Tåsinge Gymnastikforening, hvor der er yoga og pilates.  

 

Plejecenterrådet vil frem til næste møde gå i ”tænke-

boks”, med henblik på overveje hvordan vi kan invitere 

flere ind til at låne vores lokaler samt til at overveje hvor-

dan vi i øvrigt kan få udbredt kendskabet til at låne vores 

lokaler og udearealer. 

 

Følgende kan stilles til rådighed: 
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- Aktivitetscentret: Kan lånes ud mandag, tirsdag og 

torsdag efter kl. 15.30 

- Gymnastikrummet i træningsafdelingen: Kan lånes ud 

onsdage og torsdage efter kl. 16. 

- Haven: Vi har en petanquebane der kan lånes ud alle 

dage og tidspunkter. Haven kan i øvrigt også bruges til 

andre ting.  

 

6. Årlige fællesaktiviteter.  

Frem til næste møde er der planlagt følgende på Plejecen-

tret: 

• 24. november: Der pyntes op til jul i beboernes lej-

ligheder og på fællesområderne med pårørende. 

• 24. november: Julemarked afholdes fra kl. 13.00, 

åbent for alle. 

• 5. december: Vores nye 7. klasse kommer på be-

søg i aktivitetscentret. 

• 10. december: Julefrokost med pårørende på afde-

lingerne, og julefrokost i aktivitetscentret for dag-

gæster. Invitationer sendes ud i uge 46. 

• 13. december: Lucia med børn fra Tåsinge Skolen 

• 18. december: Danskpoppen kommer og synger 

julesange 

• 10. januar: Musikunderholdning med ”Når mor har 

fri” 

• 22. januar 2025: Gry med Melodigrandprix show 

• Februar 2024: Fastelavnsfest for beboere og dag-

gæster med dagplejebørnene. 

 

 

7. Frivillignetværk 

Vi har i øjeblikket 12 frivillige. Det er meget forskelligt hvor 

meget de enkelte kan byde ind med. Vi mangler frivillige til 

at cykle turer med beboerne. 

 

Vi har på plejecentret indstillet vores frivillige til  

Socialfrivilligprisen for deres kæmpe hjælp her på  

Plejecenteret. Prisen uddeles lørdag den 28. september i  

Midtbyhallen. 

 

Hvordan får vi flere frivillige? Hvad kan vi gøre? 
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• Lis fortæller at hun er formand for Thorsengklub-

ben på Tåsinge med 120 medlemmer. Lis bringer 

vores ønske op om flere friville på deres kom-

mende møde. 

 

8. Samarbejde med lokalmiljøet og erhvervslivet 

(Hvilke muligheder ser rådet i nærområdet) 

 

Vi drøftede emnet og aftalte at alle tænker muligheder, og 

drøfter punktet igen på næste møde. 

 

9. Evt.  

 

• Spørgsmål om, hvor lang tid en rengøring skal tage 

i beboernes lejligheder. Jane orienterer om, at der 

på et plejecenter ikke er visiteret et antal minutter, 

og at det er forskelligt, hvor længe en rengøring ta-

ger. Beboere som kan hjælpe motiveres hertil, og 

der er rengøring hver 14. dag. 

 

• Hvilke arrangementer må pårørende deltage i, i ak-

tivitetscentret. Det fremgår ikke så tydeligt af akti-

vitetskalenderen. Rådet kom med input til aktivi-

tetscentret til deres kommende kalender, så det 

bliver tydeligt, hvilke aktiviteter de pårørende kan 

deltage i. 

 

• Forslag om en indkøbsvogn en gang om ugen på 

afdelingerne, hvor beboerne kan købe varer (cho-

kolade, slik, chips). Charlotte vil undersøge om en 

dagligvarebutik kan være behjælpelige hertil. Ind-

købsvognen skal dog passes af frivillige hvis den 

skal etableres. 

 

• Kirsten tilbyder at undersøge muligheden for dona-

tion af blomster til beboernes terrasser og krukker 

på plejecentret. Kirsten arbejder videre med tilbud-

det. 

 

Næste møde afholdes:   

Mandag den 24. februar kl. 10.00 2025 i lokalet overfor 

aktivitetscentret. 

 


